

Title (en)
Folding wheelchair

Title (de)
Faltbarer Rollstuhl

Title (fr)
Fauteuil roulant pliable

Publication
EP 2796121 A1 20141029 (DE)

Application
EP 13164970 A 20130423

Priority
EP 13164970 A 20130423

Abstract (en)

[origin: WO2014173477A1] The invention relates to a foldable wheelchair (1) with two side frames (2), in each of which a front wheel (3) and a rear wheel (4) are mounted, and with a scissor-type element (5) which is arranged between the side frames (2) and has two scissor-type arms (6), wherein the scissor-type arms (6) are mounted pivotably in the side frames (2) in the region of the one scissor-type-element end (7). In the case of a wheelchair of this type, provision is made, according to the invention, for the scissor-type arms (6) to be mounted pivotably in the region of the other scissor-type-element end (9) in manually actuatable actuating members (11) which are mounted pivotably in the side frames (2) at a distance from the pivot axis of the other scissor-type-element end (9) in the actuating members (11), and a folding hinge (12) which is mounted pivotably in the side frames (2) is arranged at a distance from the other scissor-type end (9), furthermore with an actuating means (13) which is connected pivotably to the folding hinge (12) at a distance from the mountings thereof in the side frames (2), and is effective between the folding hinge (12) and one of the actuating members (11) at a distance from the pivot axis of said actuating member (11) in the side frames (2) assigned thereto, and furthermore with means (14) for fixing at least one actuating member (11) relative to the side frame (2) assigned to said actuating member (11) in the unfolded position of the wheelchair (1).

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen faltbaren Rollstuhl (1) mit zwei Seitenrahmen (2) in denen jeweils ein Vorderrad (3) und ein Hinterrad (4) gelagert ist, sowie mit einem zwischen den Seitenrahmen (2) angeordneten Scherenelement (5), das zwei Scherenarme (6) aufweist, wobei die Scherenarme (6) im Bereich des einen Scherenelementendes (7) schwenkbar in den Seitenrahmen (2) gelagert sind. Bei einem solchen Rollstuhl ist erfahrungsgemäß vorgesehen, dass die Scherenarme (6) im Bereich des anderen Scherenelementendes (9) schwenkbar in manuell betätigbarer Stellgliedern (11) gelagert sind, die, in Abstand zur Schwenkachse des anderen Scherenelementendes (9) in den Stellgliedern (11), schwenkbar in den Seitenrahmen (2) gelagert sind, sowie in Abstand zu dem anderen Scherenende (9) ein Faltscharnier (12) angeordnet ist, das schwenkbar in den Seitenrahmen (2) gelagert ist, ferner mit einem Stellmittel (13), das mit dem Faltscharnier (12), in Abstand zu dessen Lagerungen in den Seitenrahmen (2), schwenkbar verbunden ist und zwischen dem Faltscharnier (12) und einem der Stellglieder (11), in Abstand zu der Schwenkachse dieses Stellglieds (11) in den diesem zugeordneten Seitenrahmen (2), wirksam ist, ferner mit Mitteln (14) zum Festlegen mindestens eines Stellglieds (11) relativ zu dem diesem Stellglied (11) zugeordneten Seitenrahmen (2) in der auseinandergefalteten Stellung des Rollstuhls (1).

IPC 8 full level

A61G 5/08 (2006.01); **A61G 5/10** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A61G 5/08 (2013.01 - EP US); **A61G 5/0825** (2016.10 - EP US); **A61G 5/0866** (2016.10 - EP US); **A61G 5/0883** (2016.10 - EP US);
A61G 5/1054 (2016.10 - EP US); **A61G 5/1062** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

DE 202008009608 U1 20080911 - MEYRA, WILHELM MEYER GMBH & CO. KG

Citation (search report)

- [A] FR 2574287 A1 19860613 - POYET ALAIN [FR]
- [A] EP 1913917 A1 20080423 - INVACARE INT SARL [CH]

Cited by

FR3115981A1; WO2022101111A1; WO2020187395A1; EP3791701B1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 2796121 A1 20141029; EP 2796121 B1 20150708; ES 2548844 T3 20151021; US 2016058637 A1 20160303; US 9375370 B2 20160628;
WO 2014173477 A1 20141030

DOCDB simple family (application)

EP 13164970 A 20130423; EP 2014000472 W 20140222; ES 13164970 T 20130423; US 201414783984 A 20140222